
 
 

 

 

Maakunta- ja sote-uudistuksen digimuutosohjelma 
Muistio 
28.11.2018 

 
 

Digimuutosohjelman johtoryhmän kokous 
 

Aika  keskiviikko 28.11.2018. klo 12.30-15.30 

Paikka  VM, Mariankatu 9, nh. Jakovara 

 

Osallistujat  
Puheenjohtaja:  
Maakuntien digitalisoinnin koordinaattori, budjettineuvos Tomi Hytönen, VM  (x) 
 
Varapuheenjohtaja: 
Johtaja Minna Saario, STM     (x) 
 
Jäsenet: 
Budjettineuvos Annika Klimenko, VM    (x) 

- varajäsen budjettineuvos Riku Jylhänkangas, VM  (-) 
Teollisuusneuvos Sirpa Alitalo, TEM    (x) 

- varajäsen neuvotteleva virkamies Päivi Tommila, TEM  (-) 
Tietohallintojohtaja Tapio Aaltonen, SM    (-)  

- varajäsen ohjaus- ja kehittämisjohtaja Taito Vainio, SM  (x) 
Vesihallintojohtaja Kai Kaatra, MMM    (x) 

- varajäsen tietohallintojohtaja Antti Vertanen, MMM  (-) 

Tietohallintojohtaja Jukka Litmanen, YM    (-) 
- varajäsen kehittämisjohtaja Juho Korpi, YM   (-) 

ICT-vastuuvalmistelija Juhani Heikka, Pohjois-Pohjanmaan liitto   (x) 
- varajäsen kuntayhtymän johtaja Maire Ahopelto, Kainuun liitto (-) 

Toimialuejohtaja Tanja Witick, Keski-Pohjanmaan liitto   (x) 
- varajäsen Pia Haglund, Pohjanmaan liitto   (-) 

Tietohallintojohtaja Ari Pätsi, Etelä-Pohjanmaan liitto    (x) 
- varajäsen suunnittelija Maarit Pirttijärvi, Lapin liitto  (-) 

Muutosjohtaja Markus Sovala, Uudenmaan liitto   (x) 
- kehittämisjohtaja Kari Luostarinen, Keski-Suomen liitto  (-) 

Projektipäällikkö Arja-Tuulikki Wilén, Päijät-Häme   (x) 
- varajäsen projektipäällikkö Tarja Nousiainen, Kymenlaakson liitto (-) 

Sote-muutosjohtaja Tarja Miettinen, Pohjois-Savon liitto   (x) 
- varajäsen tietohallintojohtaja Merja Ikäheimonen, Etelä-Savon ml. (-) 

 
Pysyvät asiantuntijat: 
Tietojohtaja Pekka Kahri, THL     (x) 

- varajäsen kehittämispäällikkö Aleksi Yrttiaho, THL  (-) 
Johtaja Joonas Kankaanrinne, VRK    (-) 

- varajäsen kehityspäällikkö Mikko Pitkänen, VRK  (-) 



 
 

 

 

Muutosjohtaja Marjukka Turunen, Kela    (x) 
- varajäsen ICT-johtaja Marina Lindgren, Kela   (-) 

Toimitusjohtaja Kalle Toivonen, Vimana Oy    (x) 
Toimitusjohtaja Harri Hyvönen, SoteDigi Oy    (x) 

- varajäsen kehitysjohtaja Päivi Hokkanen, SoteDigi Oy   (-) 
Erityisasiantuntija Jani Heikkinen, VM/Maakuntatieto-ohjelma   (x) 
Kehittämisjohtaja Marko Puttonen, VM/LUOVA valmistelu   (x) 
Erityisasiantuntija Tuija Kuusisto, VM/JulkICT digimuutosohjelma  (x) 
Erityisasiantuntija Vesa Lipponen, VM/JulkICT digimuutosohjelma  (x) 
Erityisasiantuntija Markku Heinäsenaho, STM/Diti   (x) 

- varalla Mikko Huovila, STM    (-) 
Sihteeristö ja viestintä: 
Erityisasiantuntija Sanna Vähänen, VM/JulkICT digimuutosohjelma  (x) 
Suunnittelija Lotta Sjöblom, VM/JulkICT digimuutosohjelma   (x) 
Verkkoviestintäpäällikkö Virpi Kankaanpää, STM    (-) 

 

 Asialista 

1. Kokouksen avaus ja edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 

Esittelijä: Tomi Hytönen, VM  

Kokous avattiin klo 12.34. Maakunta- ja sote-uudistusta koskeva lainsäädäntöpaketin 
ensimmäinen osa on edennyt perustuslakivaliokunnalle, ja asiantuntijakuuleminen järjestetään 
ennen eduskunnan joulutaukoa. Valiokunta jatkaa käsittelyä 8.1.2019. Käsittely eduskunnan 
suuressa salissa viimeistään 15.3, jotta hyväksyminen tällä hallituskaudella olisi mahdollista.  

Maakunnat ovat antaneet palautetta koskien kysely- ja raportointipyyntöjä. Tietopyynnöt liittyvät 
valtioneuvoston yhteisen ohjauksen kehittämiseen, ja niitä hyödynnetään kevään 2019 
hallitusneuvotteluissa. Nämä teettävät työtä maakunnissa ja työntekijöitä on rajallisesti. 
Maakuntien edustajat pyytävät parempaa koordinointia tietopyyntöjen osalta.  

Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja muutoksitta. 

2. Kokonaisarkkitehtuurin hallintamalli  

Esittelijä: Päivi Virtanen, VM 

Virtanen esitteli maakuntien yhteisen arkkitehtuurin hallintamallin 2019-2020. Ehdotetaan 
perustettavaksi arkkitehtuurityön jatkamiseksi kokonaisarkkitehtuuriryhmää, jossa olisi 
edustettuna maakuntien lisäksi myös palvelukeskusten, ekosysteemien ja sidosryhmien edustajia. 
Ohjausryhmäksi ehdotetaan Digimuutosohjelman johtoryhmää, jolla olisi kokonaisnäkemys 
arkkitehtuurista ja sen ohjauksesta. Arkkitehtuuriverkosto toimisi yhteisenä asiantuntijapoolina. 



 
 

 

 

Keskusteluissa nostettiin esille, että on aiheellista pohtia mikä on pysyvä toimintamalli 
siirtymävaiheen jälkeen. Keskustelua käytiin mm. ohjaavasta tahosta sekä siitä, onko 
arkkitehtuurivastaava VM vai maakunta/ maakunnat 7/2019 eteenpäin.  

Päätös: Hallintamallin osalta edetään mva-työryhmän ehdotuksen mukaisesti. Ei vielä linjausta 
avoimiin kysymyksiin koskien hallintamallin toimijoita 2019-2020. Maakuntien viitearkkitehtuurin 
työryhmä jatkovalmistelee linjausehdotusta, ja sitä käsitellään uudestaan johtoryhmässä 1/2019. 
Asetusluonnos esitellään johtoryhmässä 1/2019. 

3. Asiakaspalautteen tiedonkeruujärjestelmä, esisuunnitelma  

Esittelijä: Markku Heinäsenaho, STM 

Heinäsenaho esitteli asiakaspalautteen tiedonkeruujärjestelmän esisuunnitelman. Kerättävä 
palaute on oleellinen osa palveluiden laadun, saatavuuden ja tehokkuuden mittaamista. 
Asiakaspalautetietoa tarvitaan kansallisessa arvioinnissa (THL, STM), palveluiden 
järjestämistehtävässä (maakunnat), palveluiden tuotannon kehittämisessä (palvelutuottajat) sekä 
palvelutuottajan valintaa tehdessä (asiakkaat). Esitetty ratkaisu koostuisi neljästä osasta: 

• Kyselyprosessia hallinnoiva palvelu 
• Kysymyspankki 
• Kyselyn toteuttava palvelu 
• Kansallinen SoTe-asiakaspalautetietovaranto 

Keskustelussa nostettiin esille mm. se, ettei ehdotuksessa ole huomioitu tuottajien tarpeita. 
Pohdittiin myös, miten integroidaan palveluntuottajien kanssa niin, ettei tule kahta kyselyä. 
Todettiin, että asiakkaiden palautetta voi olla vaikea saada. Esille nousi myös kysymys, onko 
arkkitehtuurimalli sellainen, johon voidaan sitoutua ja joka mahdollistaa jatkotyön. 

Asiakaspalvelun tiedonkeruujärjestelmää tullaan tarvitsemaan valinnanvapauslain ohessa. Tulisi 
vielä tarkentaa, ettei ole rajapintaongelmia eikä liikaa kustannuksia. Järjestelmä nähdään kaiken 
kaikkiaan tärkeänä ja tätä on edistettävä. Sosiaalihuolto nähdään tarpeelliseksi kytkeä mukaan.  

Päätös: Hyväksytään esisuunnitelma, ja vaatimusmäärittely voidaan käynnistää SoteDigin 
toimesta. Todettiin, että vaiheistettu eteneminen on järkevää. Määrittelyvaiheessa mennään 
syvemmälle, perustellaan ja vastataan avoimiin kysymyksiin. 

4. Valtion järjestelmien VJ-hanke  

Esittelijä: Raimo Kangaskoski, Vimana 

Kangaskoski esitteli valtion järjestelmät (VJ) – hankkeen tilannekatsauksen sekä laajuuden eli 
tarkastelussa olevat järjestelmäkokonaisuudet. Yhteenveto järjestelmäkokonaisuuksista tulee 
julkiseksi joulukuussa 2018 ja toimitetaan johtoryhmälle. 



 
 

 

 

Keskusteluissa nousi esiin kysymys kahdesta järjestelmästä liittyen pelastus- ja 
turvallisuuspalveluihin. Kangaskoski lupasi tarkastaa mitä kyseiset järjestelmät ovat ja palata 
asiaan. 

Päätös: Hyväksytään hankkeen laajuus. Toteutussuunnitelma ja integraatioratkaisu tuodaan 
päätettäväksi 1/2019 johtoryhmään. 

5. Vimanan asetusluonnoksen lausuntokierros  
 
Esittelijä: Tomi Hytönen, VM 
 
Hytönen esitteli Vimanan asetusluonnoksen lausuntokierroksen yhteenvedon. Asetusluonnos oli 
lausuntokierroksella lokakuussa 2018, ja lausuntoja saatiin yhteensä 45. Suurin osa lausunnoista 
tuli maakuntien liitoilta sekä sairaanhoitopiireiltä ja sosiaali- ja terveydenhuollon kuntayhtymiltä. 
Jatkovalmistelu 12/2018-2/2019, jonka jälkeen seurataan lainsäädännön etenemistä ja odotetaan 
maakuntalain voimaantuloa. 
 
Päätös: Merkittiin tiedoksi. 
 

6. Tiedoksi Vimanan ja SoteDigin tietojärjestelmien investointien kirjaamisperusteet (10min) 

Esittelijä: Kalle Toivonen, Vimana ja Harri Hyvönen, SoteDigi 

Esiteltiin kustannusten kohdentaminen Vimanassa. Esiselvityksessä olevat hankkeet ovat 
mahdollisesti taseeseen aktivoitavia kokonaisuuksia.  

Kommenttina tuotiin esille, että maakunnat haluaisivat pitää työsuhteeseen perustuvan KVH:n 
maakunnan omana palveluna. 

Esiteltiin SoteDigin kehityskulujen ja investointien kirjauskäytännöt. 

Päätös: Merkittiin tiedoksi. 

7. Tilannekatsaus SoteDigi, Vimana ja KELA 

Esittelijät: Harri Hyvönen, SoteDigi oy, Kalle Toivonen, Vimana ja Marjukka Turunen, KELA 

Hyvönen, Toivonen ja Turunen esittelivät tilannekatsaukset omilta vastuualueiltaan. 
 
Keskustelussa ehdotettiin, että muutamia maakuntien edustajia pyydetään johtoryhmään 
esittelemään omia hankekokonaisuuksiaan.  
 
Päätös: Merkittiin tiedoksi. 

8. Seuraava kokous ti 22.1.2019 klo 12.30-15.30, paikka: Eteläesplanadi 4, nh. Auditorio 

Loput kevään 2019 kokoukset: 



 
 

 

 

ke 27.2. klo 12.30-15.30, VM, Mariankatu 9, nh. Jakovara 

ke 27.3. klo 12.30-15.30, VM, Mariankatu 9, nh. Jakovara 

ke 24.4. klo 12.30-15.30, VM, Mariankatu 9, nh. Jakovara 

ti 21.5. klo 12.33-15.30, VM, Mariankatu 9, nh. Jakovara 

ti 18.6. klo 9.30-12.00, VM, Mariankatu 9, nh. Jakovara 

9. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja Tomi Hytönen 

 

 

Jakelu Johtoryhmän jäsenet, pysyvät asiantuntijat ja sihteerit 

 


